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HRVATSKI PLANINARSKI SAVEZ 
 
 

ZAPISNIK  
35. REDOVNE SKUPŠTINE  

HRVATSKOG PLANINARSKOG SAVEZA 
održane 20. svibnja 2022. u Zagrebu 

 
 
Predsjednik HPS-a Darko Berljak sazvao je redovnu izbornu sjednicu Skupštine Hrvatskog 
planinarskog saveza u subotu 20. svibnja 2023., s početkom u 11:00 sati, u hotelu 
International u Zagrebu, s predloženim dnevnim redom od 14 točaka. 
Uoči sjednice, pozivi na sjednicu Skupštine upućeni su redovnom poštom svim udrugama 
punopravnim članicama HPS-a s priloženim evidencijskim listićem za predstavnika svake 
punopravne članice. Pisani materijali upućeni su 3. svibnja 2023. na službene adrese 
elektroničke pošte svih punopravnih članica HPS-a na domeni hps.hr. 
 
Popis prisutnih predstavnika udruga članica HPS-a na 35. sjednici Skupštine HPS-a nalazi se 
u prilogu ovog zapisnika. 
 
 
1. Otvaranje Skupštine i izbor radnih tijela Skupštine 
 
Skupština počinje u 11:30 sati intoniranjem hrvatske himne Lijepa naša domovino. 
Predsjednik HPS-a Darko Berljak pozdravlja prisutne i otvara sjednicu Skupštine te poziva 
da svi okupljeni minutom šutnje odaju počast planinarima preminulim u proteklom razdoblju. 
 
Predsjednik HPS-a Darko Berljak predlaže izbor radnih tijela Skupštine u sljedećem sastavu: 

• Radno predsjedništvo: Jadranko Šeper (HPD Jastrebarsko, Jastrebarsko) - 
predsjedavajući, Ivana Radonić (HPD Mosor, Split), Alan Čaplar (HPD Željezničar, 
Zagreb) 

• Verifikacijska komisija: Goran Bašić (PD Dilj gora, Slavonski Brod), Mario Ripli (HPD 
Papuk, Virovitica), Ivan Šporčić (PD Gromovača, Otočac) 

• Kandidacijska komisija: Jelena Plišo (HPD Kapela, Zagreb), Vera Pauška (HPD 
Bilogora, Bjelovar) i Ivana Tupek (PD Zagreb, Zagreb) 

• Izborna komisija: Alen Čančarević (PD Obzova, Krk), Predrag Radović (PD Viškovo, 
Viškovo), Zoran Milaković (PD Psunj, Pakrac) 

• Zapisničar: Davor Rogina (HPD Kunagora, Pregrada) 
• Ovjerovitelji zapisnika: Ivana Ćorić (HPD Gorščica, Zagreb) i Rudolf Posavec (HPD 

Pliva, Zagreb) 
 
Skupština jednoglasno prihvaća takav sastav radnih tijela Skupštine. 
 
Daljnje vođenje Skupštine preuzima izabrano Radno predsjedništvo.  
 
Radno predsjedništvo predlaže usvajanje dnevnog reda od 14 točaka, predloženog u pozivu 
na sjednicu Skupštine. Predloženi dnevni red se usvaja jednoglasno. 
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2. Verifikacija predstavnika u Skupštini HPS-a  
 
Goran Bašić (PD Dilj gora, Slavonski Brod) u ime Verifikacijske komisije izvješćuje da na dan 
Skupštine Savez ima 340 punopravnih članica. Skupštini je prema ovjerenim evidencijskim 
listićima pristupilo 104 predstavnika te ona u skladu sa člankom 32. Statuta HPS-a ima 
legitimitet za donošenje pravovaljanih odluka. Za donošenje odluka potrebna je natpolovična 
većina od broja prisutnih predstavnika, odnosno barem 53 glasa. 
 
Izvješće Verifikacijske komisije prihvaća se jednoglasno. 
 
 
3. Programsko izvješće o radu HPS-a u 2022. godini 
 
Predsjednik Saveza Darko Berljak iznosi sažeto izvješće o radu Saveza u protekloj godini s 
osvrtom na najvažnija ostvarenja. Pisano izvješće, koje je objavljeno u pisanim materijalima i 
Hrvatskom planinaru, temelji se na provedbi odluka tijela Saveza koja su donijela plan i 
program rada za 2022. godinu. Planirane aktivnosti ostvarivale su se kroz brojne pojedinačne 
akcije, u skladu s odlukama donesenim na sjednicama Izvršnog odbora Saveza i stručnih 
komisija, uz financijska ulaganja prema usvojenom financijskom planu. Velik broj aktivnosti 
provodi se kroz mnogobrojne programske sadržaje naših stručnih komisija, ali i svim ostalim 
poslovima koje se svakodnevno obavljaju u sjedištu Saveza u Zagrebu i na drugim mjestima. 
Izvješće je sažeta sinteza onog što su radili Izvršni odbor, dužnosnici, komisije i Ured HPS-a 
u prošloj godini. Prema planu i programu usvojenom na Skupštini HPS-a izvedene su 
mnogobrojne akcije u zemlji i inozemstvu. 
 
U svojem izlaganju Darko Berljak navodi postignuća u cjelokupnom mandatu proizašla iz 
kontakata HPS-a s državnim i javnim tijelima. Na inicijativu HPS-a Ministarstvo gospodarstva i 
održivog razvoja ugradilo je u Pravilnik o jedinstvenom vizualnom identitetu zaštićenih 
područja odredbu da planinarske putove unutar zaštićenih područja obilježavaju HPS i 
planinarske udruge članice HPS-a sukladno standardima koje utvrđuje HPS. Time se neko 
državno tijelo po prvi put jasno opredijelilo da se planinarski putovi trebaju obilježavati upravo 
prema standardima koji se u HPS-u primjenjuju već stotinu godina. U tom Ministarstvu inicirali 
smo i raspisivanje javnog natječaja za izradu projektne dokumentacije za obnovu postojeće 
planinarske i posjetiteljske infrastrukture u zaštićenim područjima koje se provodi kroz Fond 
za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost. Na taj način stvaraju se preduvjeti za obnovu vrlo 
značajnih domova na Snježniku, Risnjaku, Zavižanu, Visočici, Begovači, Japetiću, Lipi, 
Strahinjčici, Omanovcu, Mljetu i na Brezovcu na Dinari. Nadalje, HPS kao nositelj projekta u 
suradnji s HGSS-om provodi projekt opremanja planinarskih skloništa koji se financira 
pretežito iz sredstava Ministarstva gospodarstva i održivog razvoja putem Fonda za zaštitu 
okoliša i energetsku učinkovitost. Obuhvaćeno je ukupno 15 skloništa na Velebitu, Dinari i 
Biokovu (Rossijevo sklonište, Ograđenica, Skorpovac, Dušice, Visočica, Tatekova koliba, 
Struge, Kale, Zlatko Prgin, Vjetar s Dinare, Pume, Bili cvitak, Drago Grubač, Rupe i Sveti 
Mihovil na Žlabini). S Ministarstvom turizma i sporta surađivalo se na izradi Pravilnika o 
jedinstvenoj turističkoj infrastrukturi i izradi Strategije razvoja turizma u Republici Hrvatskoj 
kojima je sada jasno definirano planinarska infrastruktura dio javne turističke infrastrukture i 
da je HPS-ov Registar planinarskih putova službeni i relevantni izvor podataka o planinarskim 
putovima u Hrvatskoj. Taj pravilnik ujedno je uporište za sklopljeni sporazum o dugoročnoj 
suradnji na uređivanju planinarske infrastrukture i za pribavljeno sufinanciranje za obnovu, 
uređenje i opremanje planinarskih putova. Potreba za takvim javnim ulaganjem je logična jer 
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planinarski putovi ne služe samo planinarima kao nekad, nego sve više i drugim posjetiteljima 
koji o njima ne brinu ali podrazumijevaju i očekuju da se planinari i dalje brinu o prohodnosti i 
sigurnosti putova. U cilju primjene najviših standarda HPS je izradio detaljan Operativni 
program upravljanja planinarskom infrastrukturom kojim su definirani ciljevi, načela, aktivnosti, 
uvjeti, kriteriji i prioritete koji se primjenjuju kod upravljanja planinarskom infrastrukturom, a 
koji ministarstvima predstavlja glavno uporište za ulaganja u planinarsku infrastrukturu. 
 
Berljak nadalje navodi da je u Savez u 2022. bilo udruženo 344 udruge članice. Registrirano 
je ukupno 23.242 seniora, 7.300 mladih i 7.965 umirovljenika. Prošlu godinu HPS je završio s 
ukupno 38.507 članova što čini 1 % stanovnika Hrvatske. Ističe da Savez ima i vrlo intenzivan 
stručni rad u komisijama i brojna ostvarenja na svim razinama. Skupština je prošle godine 
usvojila Deklaraciju o zaštiti i očuvanju hrvatskih planina, u javnosti je sve više prepoznatljiv 
rad radne skupine za Osobe s invaliditetom u Komisiji za vodiče, izrađena je nova web 
stranica Hrvatskog planinarskog saveza s višpe od 50.000 pojedinačnih stranica. Mrežna 
stranica sadrži uređenu bibliografiju Hrvatskog planinara, interaktivnu kartu i druge sadržaje. 
Časopis Hrvatski planinar ove godine obilježava 125 godina od početka izlaženja, te je jedan 
od najstarijih hrvatskih časopisa i jedan od najstarijih planinarskih časopisa na svijetu. 
Hrvatska komora arhitekata nagradila je Hrvatski planinarski savez medaljom za inovacije i 
održivost u arhitekturi za tri planinarska skloništa (sklonište Miroslav Hirtz na Bijelim stijenama 
te skloništa Šugarska duliba i Ždrilo na južnom Velebitu) koja su obnovljena i uređena 
ulaganjem i zalaganjem HPS-a i planinarskih udruga koja njima upravljaju, prema projektima i 
pod vodstvom arhitekta i graditelja Ivana Juretića. 
 
Berljak naglašava da je materijalno financijsko poslovanje tijekom proteklih godina bilo u 
skladu sa propisima, podjseća da se sljedeće godine obilježava 150 obljetnica organiziranog 
hrvatskog planinarstva, te da ćemo sljedeće godine biti domaćini Skupštini EUMA-e koja će 
se održati u Nacionalnom parku Paklenica. Na kraju zahvaljuje dopredsjednici, predsjedniku i 
članovima Izvršnog odbora, Nadzornom odboru, Uredu HPS-a, komsijama, udrugama i svima 
koji su doprinjeli dobrim rezultatima. 
 
Radno predsjedništvo daje na glasovanje programsko izvješće te se Programsko izvješće 
prihvaća se sa 104 glasova „za“. Utvrđuje se da je Programsko izvješće prihvaćeno 
jednoglasno. 
 
 
4. Financijsko izvješće HPS-a za 2022. godinu  
 
Glavni tajnik HPS-a Alan Čaplar daje sažetak financijskog izvještaja za 2022., koji su udruge 
članice HPS-a u pisanom obliku dobile u pisanim materijalima. Navodi kako su Financijskim 
planom koji je usvojen na 33. sjednici Skupštine 2021. bili planirani uravnoteženi prihodi i 
rashodi u iznosu od 2.100.000 kuna. Ukupni ostvareni prihod bio je 2.931.773,49 kuna 
odnosno 39,6 % veći od planiranog, a ukupni ostvareni rashod bio je 2.342.366,88 kuna, 
odnosno 11,5% veći u odnosu na Financijski plan. Ukupni saldo poslovanja u prošloj godini 
bio je 589.406,61 kuna. Na nesrazmjer između planiranih i ostvarenih prihoda i rashoda 
najviše je utjecalo odobrenje i uplata sredstava Ministarstva turizma i sporta za provedbu 
projekta Sigurna i održiva planinarska infrastruktura u prosincu 2022. godine, a koja nisu 
mogla biti planirana u vrijeme donošenja Financijskog plana HPS-a za 2022. godinu. 
Navedena sredstva pribavljena za projekt koji se provodi u 2022. i 2023. godini a mogu se 
utrošiti strogo namjenski za aktivnosti navedene u Ugovoru o provedbi projekta, sklopljenom 
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između Ministarstva turizma i sporta i HPS-a. Na povećanje prihoda i rashoda također su 
utjecala i sredstva za projekt i uređenje planinarskog skloništa na Učki. Čaplar ističe da su 
sredstva Hrvatskog olimpijskog odbora za redovne programe HPS-a u planinarstvu ostvarena 
u 98,4% iznosa, po čemu se HPS ubraja među nacionalne saveze s najvišom stopom 
realizacije u HOO-u. Navodi da je Savez redovito plaćao sve svoje obveze i nema dugova 
prema dobavljačima, a akumulirana financijska sredstva predstavljaju stabilnu pričuvu za 
ulaganja u idućem financijskom razdoblju te omogućuju da se unatoč inflaciji ne povisuje 
cijena članskih markica i pretplate na Hrvatski planinar, a da se pritom ne umanjuje broj i 
opseg aktivnosti. Naglasio je da nas je uplata sredstava Ministarstva turizma i sporta krajem 
2022. obvezala na revizijski uvid financijskog izvješća od neovisnog revizora, te je nakon 
provedene provjere utvrđeno da izvješće pruža objektivnu i realnu sliku financijskog 
poslovanja i poslovanja u skladu so Zakonom o financijskom poslovanju i računovodstvu 
neprofitnih organizacija. HPS je također obveznik obračuna i plaćanja poreza na dobit za 
gospodarske djelatnosti koje se obavljaju unutar Saveza, te je za prošlu godinu izvršena 
uplata poreza na dobit u iznosu od 17.185,00 kuna.  
 
Čaplar poziva sve udruge da također posluju u skladu sa propisima, da redovno podmiruju 
račune za preuzete članske markice iz kojih se financira stručni rad Komisija, podmiruje 
trošak police osiguranja članstva od posljedice nesretnog slučaja kod planinarenja, financira 
ulaganje u planinarsku infrastruru i drugo. 
 
Radno predsjedništvo daje na glasovanje izneseno Financijsko izvješće HPS-a za 2022. 
godinu. Financijsko izvješće prihvaća se sa 104 glasova „za“. Utvrđuje se da je financijsko 
izvješće za 2022. godinu prihvaćeno jednoglasno. 
 
 
5. Izvješće Nadzornog odbora HPS-a 
 
Članica Nadzornog odbora Božena Kralj Vrsalović podnosi izvješće Nadzornog odbora o 
radu u razdoblju od prethodne Skupštine. Članovi Nadzornog odbora redovito su pratili rad 
Izvršnog odbora i drugih tijela Saveza. Detaljno izvješće Nadzornog odbora poslano je 
članicama Saveza u skupštinskim materijalima, gdje je opisan nadzor materijalnog i 
financijskog poslovanja HPS-a, provedbe programa, rad tijela i stručnih službi te kako su se 
primjenjivali opći i organizacijski akti, zaključci Skupštine i Izvršnog odbora te drugih radnih 
tijela, komisija i odbora. Napominje da su svi odnosi između dužnosnika, tijela i zaposlenika 
HPS-a bili kolegijalni, korektni i usmjereni na postizanje što boljih rezultata, te ističe da su  
članovi Nadzornog odbora redovito bili prisutni na sastancima Izvršnog odbora. Rad Saveza 
bio je usklađen sa zakonima, Statutom i drugim aktima HPS-a. Nadzorni odbor ocjenjuje rad 
Saveza uspješnim.  
Izvješće Nadzornog odbora Skupština prihvaća sa 104 glasova „za“. Utvrđuje se da je 
izvješće Nadzornog odbora prihvaćeno jednoglasno. 
 
 
6. Izvješće Suda časti HPS-a 
 
Predsjedavajući Radnog predsjedništva Jadranko Šeper navodi da se pisano izvješće Suda 
časti nalazi u pisanim materijalima. Budući da nije bilo nikakvih postupaka, Radno 
predsjedništvo predlaže da se pisano izvješće usvoji u predloženom obliku. 
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Izvješće Suda časti prihvaća se sa 104 glasova „za“. Utvrđuje se da je izvješće Suda časti 
jednoglasno prihvaćeno. 
 
 
7. Razrješenje predsjednika HPS-a, dopredsjednika HPS-a, predsjednika i članova 
Izvršnog odbora, Nadzornog odbora i Suda časti 
 
Radno predsjedništvo izvješćuje da su usvojena sva potrebna izvješća i da 1. lipnja istječe 
mandat tijelima i dužnosnicima Saveza te su time ispunjeni uvjeti da sada pristupi razrješenju 
predsjednika i dopredsjednice Saveza te članova Izvršnog i Nadzornog odbora i Suda časti. 
Prije razrješenja, predsjednik HPS-a Darko Berljak i dopredsjednica HPS-a Jadranka Čoklica 
dosadašnjem predsjedniku Izvršnog odbora HPS-a Darku Grundleru uručuju umjetničku sliku 
kao dar u znak zahvalnosti za uspješan rad na čelu Izvršnog odbora. 
Prisutnima se kratko obraća dosadašnji predsjednik Izvršnog odbora Darko Grundler, 
zahvaljuje na podršci i suradnji dosadašnjim članovima Izvršnog odbora, predsjedniku Darku 
Berljaku, dopredsjednici Jadranki Čoklici, glavnom tajniku Alanu Čaplaru te svima koji su 
pomogli u radu u proteklom mandatu. 
Predsjedavajući zahvaljuje cjelokupnom vodstvu HPS-a na dosadašnjem uspješnom radu i 
rezultatima te poziva da se glasovanjem donese odluka o razrješenju tijela i dužnosnika 
Saveza. Predložena odluka o razrješenju prihvaća se sa 104 glasa „za“ (jednoglasno). 
 
 
8. Izbor predsjednika HPS-a, dopredsjednika HPS-a, predsjednika Izvršnog odbora, 
članova Nadzornog odbora i članova Suda časti 
 
Radno predsjedništvo objašnjava postupak izbora predsjednika i dopredsjednika Saveza, 
predsjednika Izvršnog odbora, članova Nadzornog odbora te članova Suda časti i njihovih 
zamjenike. Podsjeća također da su zadaće i odgovornosti dužnosnika i tijela Saveza 
definirane Statutom HPS-a i da kod izbora treba voditi računa o tome koje osobe mogu 
najbolje izvršavati te zadaće na dobrobit HPS-a u idućem mandatu. 
U ime Kandidacijske komisje Jelena Plišo izvješćuje o primljenim kandidaturama za dužnosti 
u HPS-u. Za dužnost predsjednika HPS-a predložen je Darko Berljak, kandidat PDS-a 
Velebit, Zagreb i kandidat Izvršnog odbora Hrvatskog planinarskog saveza. Za dužnost 
dopredsjednika predloženo je dvoje kandidata: Jadranka Čoklica, kandidatkinja PD-a Ravna 
gora, Varaždin i kandidatkinja Izvršnog odbora Hrvatskog planinarskog saveza i Marin 
Perković, kandidat PD-a Mljet, Goveđari. Za predsjednika Izvršnog odbora predložen je Igor 
Eterović, kandidat PD-a Opatija, Opatija. Za članove Nadzornog odbora predloženo je pet 
kandidata: Božena Kralj Vrsalović, HPD Željezničar, Zagreb, Hrvoje Kraljević, PDS Velebit, 
Zagreb, Mladen Mavrin, PD Bundek, Mursko Središće, Vladimir Novak, HPD Japetić, 
Samobor i Goran Zadražil, HPD Kapela, Zagreb. Za članove Suda časti predloženi su Ljerka 
Armano, PD Naftaplin, Zagreb, Igor Eškinja, PD Opatija, Opatija, Višnja Krznarić, PD 
Škamnica, Brinje, Dražen Lovreček, HPD Jastrebarsko, Jastrebarsko, Vladimir Rojnić, PD 
Glas Istre, Pula i Veljko Ujević, HPD Imotski, Imotski.  
 
Kandidat za predsjednika Izvršnog odbora Igor Eterović ukratko predstavlja motive 
kandidature i njegov prijedlog za sastav Izvršnog odbora (članovi: Aida Barišić, Goran Bašić, 
Patricija Jedrejčić, Ivana Radonić, Bojan Rafaj, Mario Ripli, Davor Rogina, Sanja Smolčić, 
Bruno Turina i Sonja Vršić) 
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Kandidati za dopredsjednika Jadranka Čoklica i Marin Perković te kandidat za predsjednika 
Saveza Darko Berljak predstavljaju svoje motive za rad u Savezu u idućem mandatnom 
razdoblju. 
 
Nakon iznesenih kandidatura i predstavljanja kandidata Radno predsjedništvo poziva 
predstavnike u Skupštini da pristupe glasovanju te u 12:38 sati određuje stanku od 15 minuta 
radi glasovanja. 
 
Skupština nastavlja s radom u 13 sati. 
Predsjedavajući Radnog predsjedništva prisutne upoznaje da će se nastaviti po sljedećoj 
točki dnevnog reda, te će se rezultati objaviti nakon prebrojavanja glasačkih listića. 
 
 
9. Informacije o projektu uređenja planinarske infrastrukture 
 
Nakon stanke, voditelj projekta Sigurna i održiva planinarska infrastruktura i glavni tajnik HPS-
a Alan Čaplar iznosi informativni pregled o stanju i statusu planinarskih putova i objekata, 
navodeći glavne izazove, ostvarenja i smjernice za daljnje upravljanje. Podsjeća da je pri 
kraju izrada projektne dokumentacije za obnovu postojeće posjetiteljske i planinarske 
infrastrukture i da se s HGSS-om provodi projekt opremanja 15 planinarskih skloništa, da je 
provedena opsežna analiza i donesen Operativni program upravljanja planinarskom 
infrastrukturom u Republici Hrvatskoj, kojim su utvrđeni ciljevi, načela, aktivnosti, uvjeti, 
kriteriji i prioriteti koji se primjenjuju kod upravljanja planinarskom infrastrukturom. Prošle 
godine s Ministarstvom turizma i sporta sklopljen je sporazum o dugoročnoj suradnji na 
uređenju planinarske infrastrukture te ugovor o provedbi projekta Sigurna i održiva 
planinarska infrastruktrura kojim su osigurana sredstva za uređivanje planinarskih putova i 
objekata prema iskazima potreba planinarskih udruga članica HPS-a. Uz to, Savez redovito 
provodi natječaj za potporu obnovi, održavanju i izgradnju planinarskih objekata te stalno 
povećava ulaganja i potporu za planinarske objekte. U izlaganju su također sažeto 
predstavljeni uvjeti projekta kao i operativne smjernice za prikupljanje podataka, rad na terenu 
i izvješćivanje. 
Čaplar na kraju naglašava da su glavna uporišta za pribavljeno financiranje bili naš dobro 
uređen Registar planinarskih putova te usvojena Knjiga standarda signalizacije na 
planinarskim putovima koja sadrži skup vizualnih oznaka, pravila i standardnih smjernica za 
obilježavanje planinarskih putova, a kojima je utvrđena i potvrđena planinarska markacija koju 
planinari sustavno koriste već stotinu godina. 
 
 
10. Izmjene i dopune Financijskog plana Financijskog plan HPS-a za 2023. godinu 
 
U pisanim materijalima upućen je prijedlog izmjena i dopuna Financijskog plana za 2023. 
godinu, a na Skupštini ga sažeto predstavlja glavni tajnik Alan Čaplar. 
Čaplar navodi da je, imajući u vidu potrebu da se za planinare osigura najveća moguća 
sigurnost pri kretanju i boravku u hrvatskim planinama, HPS je u 2022. godini pripremio 
opsežan projekt "Sigurna i održiva planinarska infrastruktura" s troškovnikom i Planom 
upravljanja planinarskom infrastrukture kojim se omogućavaju ulaganja u obnovu i održavanje 
infrastrukture. Na temelju toga projekta, troškovnika i danih obrazloženja, za provedbu 
aktivnosti Ministarstvo turizma i sporta odobrilo je u prosincu 2022. sredstva u visini od 
428.694,67 eura. Primitkom namjenskih sredstava od Ministarstva turizma i sporta na račun 
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HPS-a došlo je do znatnijeg povećanja prihodovne strane proračuna u odnosu na očekivane i 
planirane iznose, a sukladno tome potrebno je uskladiti rashode prema potrebama za 
plaćanja za odobrene projektne aktivnosti. Slijedom toga, povećanja u Financijskom planu 
odnose se na prihodovnu stavku Prihoda iz državnog proračuna, a na rashodovnoj strani na 
stavke za nabavu građe, materijala, alata i pribora za planinarske putove i objekte, rashode 
vezane uz financiranje neprofitnih organizacija, ugovore djelu, putne i transportne troškove, 
usluge, rad zaposlenika i druge opravdane troškove prema prihvaćenom troškovniku projekta 
Sigurna i održiva planinarska infrastruktura. Zbog ulaska HPS-a u popis obveznika primjene 
Zakona o javnoj nabavi i popis obveznika revizijskog uvida u Financijskom planu uvećane su i 
stavke rashoda koje se odnose na usluge povezane s provedbom tih obveza. Prema uputi 
HOO-a upućenoj svim nacionalnim sportskim savezima u siječnju 2023. godine, doznake 
sredstava za administrativne naknade i redovne programe nacionalnih sportskih saveza 
trebaju se računovodstveno knjižiti u računovodstvenoj skupini 37 umjesto u skupini 35 pa su 
prihodi koji se ostvaruju od HOO-a preraspodijeljeni prema toj uputi na odgovarajuće pozicije 
u Financijskom planu.  
Povećanje na prihodovnoj strani Financijskog plana uravnoteženo je s povećanjem na 
rashodovnoj strani (400.000 €) pa razlika između planiranih prihoda i rashoda u Planu 
rezultata poslovanja ostaje ista. Planirano je 738.443 eura prihoda i 784.896 eura rashoda. 
 
Prijedlog izmjena i dopuna Financijskog plan daje se Skupštini na usvajanje te ga Skupština 
usvaja sa 102 glasova „za“, uz 2 suzdržana glasa. Utvrđuje se da su izmjene i dopune 
Financiskog plana za 2023. godinu prihvaćene većinom glasova. 
 
 
11. Program rada HPS-a za 2024. godinu 
Predsjedavajući Radnog predsjedništva Jadranko Šeper izvješćuje da Izvršni odbor HPS-a, 
kao tijelo koje sukladno članku 39. Statuta HPS-a utvrđuje prijedlog programa rada Saveza, 
pripremio prijedlog Programa rada Saveza za  2024. godinu.  
Program rada sažeto predstavlja Darko Grundler. Navodi da je program rada utemeljen na 
ciljevima Saveza utvrđenim člankom 14. Statuta HPS-a te je usmjeren na razvoj svih 
djelatnosti navedenih u članku 16. Statuta HPS-a. Izvršni odbor posebno je vodio računa o 
tome da program bude usklađen sa Strategijom razvoja hrvatskog planinarstva 2015. – 2025. 
koju je na sjednici 2015. donijela Skupština, a također i sa potrebama iskazanim kroz rad 
tijela, komisija i udruga u Hrvatskom planinarskom savezu. Program koji je za Skupštinu 
pripremio Izvršni odbor sadrži cjeline u kojima su detaljno razrađene organizacijske zadaće i 
zadaće za stručne komisije Saveza. Među organizacijskim zadaćama, djelovat će se na 
razvoju članstva, planinarske infrastrukture, promidžbi, skrbi za sigurnost u planinama, 
unaprjeđenju rada tijela i komisija HPS-a te na intenzivnoj suradnji s udrugama članicama 
HPS-a na rješavanju pitanja od njihovog interesa. Nadalje, u programu je definiran i način 
razvijanja odnosa s ustanovima izvan HPS-a, smjernice za stabilno financijsko poslovanje i za 
rad Ureda HPS-a. U cjelini koja se odnosi na programske zadaće u stručnim djelatnostima 
zadane su konkretne zadaće i ostvarenja koja je potrebno postići kroz rad stručnih komisija. I 
u idućem razdoblju bit će posebno značajna skrb za planinarske putove i objekte. Kvalitetnom 
suradnjom s Ministarstvom turizma i sporta i Ministarstvom gospodarstva i održivog razvoja 
osigurana su sredstva za znatnija ulaganja u planinarske putove i objekte, što ujedno i 
obvezuje cijeli HPS i sve planinarske udruge da angažirano izvršavaju svoje zadaće na 
uređenju i unaprjeđenju planinarske infrastrukture. 
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Radno predsjedništvo poziva predstavnike u Skupštini da se glasovanjem izjasne o 
predloženom Programu rada HPS-a za 2024. godinu. Program rada prihvaća se sa 104 
glasova „za“. Utvrđuje se da je Program rada HPS-a za 2024. godinu jednoglasno prihvaćen. 
 
 
12. Financijski plan HPS-a za 2024. godinu 
 
Glavni tajnik HPS-a Alan Čaplar sažeto predstavlja prijedlog godišnjeg financijskog plana 
Saveza za 2024. godinu, koji su predstavnici u Skupštini dobili u pisanim materijalima za 
Skupštinu. Financijski plan za 2024. godinu napravljen je prema uputama koje propisuje 
Pravilnik o sustavu financijskog upravljanja i kontrola te izradi i izvršavanju financijskih 
planova neprofitnih organizacija. Za iduću godinu planiraju se prihodi od 780.000 eura, a 
rashodi od 8.300.000 eura. Povećanje većim dijelom proizlazi iz stalnog povišenja prihoda od 
članarina, prodaje literature i školarina za tečaje kojima je HPS organizator, no najveća 
povećanja prihoda planirana su na pozicijama namjenskih donacija od projekata uređenja 
planinarske infrastrukture. Dodatno, ako bude prihvaćen međunarodni Erasmus+ projekt na 
koji je HPS aplicirao zajedno s europskim partnerima, mogu se očekivati i veći prihodi i 
rashodi za te namjene. Najveća povećanja rashoda planirana su na pozicijama koja se 
odnose na ulaganja u planinarsku infrastrukturu, školovanje, stručni rad komisija i aktivnosti 
obilježavanja 150. obljetnice hrvatske planinarstva u 2024. godini. Povećanjem sredstava za 
aktivnosti stručnih komisija osim redovite potpore omogućit će se dodatna ulaganja u 
unaprjeđenje infrastrukture i razvoj stručnih djelatnosti Saveza. Predviđeno je da se radi 
povišenja troškova i važnih akcija koristi dio sredstava akumuliranih u prethodnim godinama.  
Na svim razinama vodit će se računa o tome da se sredstva ulažu strogo namjenski i 
usklađeno s godišnjim financijskim planom. Alan Čaplar posebno ističe da će se nastaviti i 
povećati ulaganja u obnovu i održavanje planinarske infrastrukture. 
 
Financijski plan daje se Skupštini na usvajanje te ga Skupština usvaja sa 103 glasova „za“, uz 
1 suzdržani glas. Utvrđuje se da je Financijski plan za 2024. godinu prihvaćen većinom 
glasova. 
 
 
14. Pitanja i prijedlozi 
 
Za raspravu po ovoj točki prijavilo se šestoro predstavnika. 
 
Emilija Gotlibović (PD Zanatlija, Osijek) poziva planinarske udruge na sudjelovanje na 
prvom Susretu malih planinara Hrvatske koji će biti održan 23. rujna 2023. u Brodskom 
Drenovcu, a namijenjen je djeci uzrasta do 15 godina. 
Višeslav Turković (HPD Gojzerica, Požega) odustao je od rasprave. 
Ivana Eterović (PD Opatija, Opatija) iznosi prijedlog da se putem Komisije za promidžbu i 
izdavaštvo u idućem razdoblju osmisli i pripremi poziv za potporu pripreme i tiska za 
planinarsku literaturu (monografija o radu udruga i slično). 
Damir Pavlek (PŠK Trešnjevka-Monter, Zagreb) iznosi mišljenje da je 2020. bilo nepravilnosti 
prilikom uređenja međusobnih prava za planinarski dom Boris Farkaš u Sekulićima, te je za 
Izvršni odbor pripremio pisani podnesak koji uručuje zapisničaru.  
U ime Komisije za planinarske objekte Vladimir Novak prisutne obavješćuje da se radi o 
objektu koji je u vlasništvu HPS-a te da se sada na Skupštini, bez izvršenog uvida u pisani 
podnesak, ne može dati cjelovit odgovor. Komisija će na temelju zaprimljenog podneska 
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utvrditi o čemu se radi te će Izvršnom odboru dostaviti mišljenje i prijedlog radi donošenja 
odgovarajuće odluke u korist svih planinara. 
Branko Štivić (HPD Sokolovac, Požega) predstavlja program Dana planinara koji se 3. i 4. 
lipnja 2023. održavaju na Papuku u Velikoj, te poziva da se planinarske udruge odazovu u što 
većem broju. 
Nada Razumović (HPD Vidim, Kutjevo) ukazuje da je planinarsko društvo suočeno sa 
smanjenjem broja članstva te poziva da im se dodjeli veća financijska podrška za planinarsku 
infrastrukturu. 
 
 
(8.) Objava rezultata izbora – nastavak točke 8. nakon obrade rezultata 
 
Nakon što je Izborna komisija obavijestila Radno predsjedništvo da su prebrojeni svi glasovi, 
nastavlja se s točkom 8. dnevnog reda. 
 
U ime Izborne komisije izvješće o provedenim izborima podnosi Alen Čančarević (PD 
Obzova, Krk). Izvješćuje da je glasovanju pristupio 102 predstavnika u Skupštini, te objavljuje 
rezultate glasovanja: 

• Za predsjednika: Darko Berljak 101 glas,   
• Za dopredsjednika: Jadranka Čoklica 66 glasova, Marin Perković 35 glasova,  
• Za predsjednika Izvršnog odbora Igor Eterović 99 glasova,  
• Za članove Nadzornog odbora: Božena Kralj Vrsalović 100 glasova, Hrvoje Kraljević 

100 glasova, Mladen Mavrin 101 glas, Vladimir Novak 99 glasova i Goran Zadražil 
98 glasova. 

• Za članove Suda časti: Ljerka Armano 84 glasova, Igor Eškinja 39 glasova, Višnja 
Krznarić 77 glasova, Dražen Lovreček 33 glasova, Vladimir Rojnić 41 glas i Veljko 
Ujević 35 glasova. 

 
Utvrđuje se da je za predsjednika Saveza izabran Darko Berljak, za dopredsjednicu 
Jadranka Čoklica, za predsjednika Izvršnog odbora Igor Eterović, za članove Izvršnog 
odbora prema njegovom prijedlogu Aida Barišić, Goran Bašić, Patricija Jedrejčić, Ivana 
Radonić, Bojan Rafaj, Mario Ripli, Davor Rogina, Sanja Smolčić, Bruno Turina i Sonja 
Vršić. Za članove Nadzornog odbora izabrani su Božena Kralj Vrsalović, Hrvoje Kraljević, 
Mladen Mavrin, Vladimir Novak i Goran Zadražil. Za članove Suda časti izabrani su Ljerka 
Amano, Višnja Krznarić i Vladimir Rojnić, a za zamjenike članova Suda časti Igor Eškinja, 
Dražen Lovreček i Veljko Ujević.  
Radno predsjedništvo predlaže da se usvoji izvješće Izborne komisije i na temelju rezultata 
izbora donese odluka o imenovanju dužnosnika i tijela Saveza. Predložena odluka prihvaća 
se jednoglasno sa 104 glasa „za“. Predsjedavajući Radnog predsjedništva Jadranko Šeper 
čestita svima izabranima i želi uspješan rad u idućem mandatnom razdoblju. 
 
 
13. Imenovanje osoba ovlaštenih za zastupanje HPS-a prema člancima 7. i 29. Statuta 
HPS-a 
 
Radno predsjedništvo poziva da se temeljem članaka 7. i 29. Statuta HPS-a donese odluku o 
imenovanju osoba ovlaštenih za zastupanje Saveza. Prema Statutu, to su predsjednik 
Saveza, dopredsjednik Saveza, predsjednik Izvršnog odbora i glavni tajnik Saveza.  
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Skupština donosi odluku o imenovanju Darka Berljaka, Jadranke Čoklice i Igora Eterovića, 
uz glavnog tajnika HPS-a Alana Čaplara, osobama ovlaštenim za zastupanje Saveza. 
Odluka je donesena jednoglasno sa 104 glasova „za“. 
 
Na kraju, predsjedavajući Radnog predsjedništva poziva novoizabranog predsjednika 
Izvršnog odbora Igora Eterovića da se obrati Skupštini. Igor Eterović zahvaljuje na podršci i 
predstavlja članove Izvršnog odbora koji su osobno prisutni na sjednici. 
Prisutnima se također obraća i izabrani predsjednik HPS-a Darko Berljak. Zahvaljuje na 
izboru, čestita svima izabranima te sve poziva na suradnju i nastavak rada u idućem 
razdoblju. 
 
Na kraju Skupštine Radno predsjedništvo još jednom poziva članstvo na Dane hrvatskih 
planinara na Papuku koji će se održati 3. i 4. lipnja u organizaciji HPD-a Sokolovac iz Požege 
i HPS-a. 
 
Sjednica Skupštine završena je u 14:15 sati. 
 
 
 
Zapisničar: Davor Rogina 
 
Ovjerovitelji zapisnika: Ivana Ćorić i Rudolf Posavec 


	Popis prisutnih predstavnika udruga članica HPS-a na 35. sjednici Skupštine HPS-a nalazi se u prilogu ovog zapisnika.

